
             Z   p   r   a   v   o   d   a   j 
------------------------------------------------------------------------------------- 

Obec Skalička                                  č. 20  srpen 2009 
 
 
Vážení občané, 

na sklonku léta Vás v tomto čísle zpravodaje chci seznámit 
s připravovanými akcemi, novinkami a událostmi posledních měsíců. Nejprve 
bych chtěla vzpomenout události posledního červnového týdne, kdy na okolní 
vesnice na Hranicku včetně nás, uhodila povodeň,  která byla pojmenována jako 
blesková. Naše obec byla zasažena jen zlomkem toho, co blesková povodeň 
napáchla v ostatních okolních vesnicích na Hranicku.  Obavy  byly  ale  na 
místě. Díky rychlému nasazení našich dobrovolných hasičů, dobrovolníků 
z obce a obecních pracovníků se vše zvládlo bez velkých škod. V jiných 
vesnicích na Hranicku byly problémy s velkou vodou daleko horší a potrvá ještě 
několik měsíců, než bude vše v pořádku. Vodní živel je neúprosný a nedá se 
před ním utéct, ale včasným nasazením hasičů z několika obcí na Hranicku, se 
vše zvládlo relativně dobře. Naši dobrovolní hasiči získali také osobní 
poděkování od starosty města Hranic, které se udělovalo na počátku července ve 
Velké. Celá slavnostní akce byla  zakončena tím, že máme na Hranicku dobré 
týmy hasičů ze všech obcí a že zásah byl na profesionální  úrovni. Chtěla bych, 
aby naše obec měla pořád dostatečné množství dobrovolných hasičů, kteří ve 
svém volném čase vykonávají  někdy složitou a náročnou práci. Zastupitelstvo 
obce spolu s velitelem našich hasičů, uvažuje o přeřazení naší jednotky 
z kategorie JPO 5 do kategorie  JPO 3, jen se potýkáme s problémem, kam 
zaparkovat cisternu, která je součástí povinné výbavy kategorie 3. Tímto 
přesunem by obec v prvopočátku sice měla vyšší finanční náklady, míním tím 
pořízení cisterny, ale v konečném důsledku by měla jednotku hasičů vybavenou 
lepší technikou pro případný požár, bleskovou povodeň, atd. Pokud tuto změnu 
schválí zastupitelstvo a následně kompetentní orgány v Praze, mohlo by vše 
fungovat od roku 2011. Tak se necháme překvapit. 

Přeji Vám všem krásné prožití posledních dnů prázdnin a léta, školákům, 
hlavně prvňáčkům pevné vykročení do nového školního roku a dobré výsledky, 
ze kterých budou mít radost nejen rodiče dětí, ale hlavně děti samy. 
 
 
                                                                                          Kočnarová  Petra 
                                                                                               Starostka 



Usnesení  
ze schůze  Zastupitelstva obce Skalička konané dne 15.4.2009 

v salónku  hospůdky u Bagarů 
------------------------------------------------------------------------------------- 
Zastupitelstvo obce projednalo: 

� kontrolu minulého usnesení 
� rozpočet na rok 2009 dle předloženého návrhu 
� vítěznou firmu výběrového řízení pro Infrastrukturu a spolkový život  a 

sport ve Skaličce – Stavitelství střechy Hranice 
� návrh smlouvy o dílo s firmou Stavitelství střechy Hranice pro 

Infrastrukturu a spolkový život a sport ve Skaličce dle předloženého 
návrhu 

� návrh Dohody o poskytnutí dotace z Programu rozvoje venkova ČR 
� příspěvek ve výši 4,- Kč pro seniory na jeden oběd denně 

 
Zastupitelstvo obce po projednání vzalo na vědomí: 

� kontrolu minulého usnesení 
� oznámení p. ředitelky ZŠ a MŠ Skalička o odchodu do penze a vzdání se 

místa této funkce k 31.8.2009 
� informaci starostky 

 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 

� 27/ZO-2009 - rozpočet na rok 2009 dle předloženého návrhu 
• 28/ZO-2009 - vítěznou firmu výběrového řízení pro Infrastrukturu                            
                             a spolkový život a sport ve Skaličce Stavitelství 
                             Střechy Hranice      
� 29/ZO-2009 - návrh smlouvy o dílo s firmou Stavitelství střechy Hranice  
                           pro Infrastrukturu a spolkový život a sport ve Skaličce  
                           dle předloženého návrhu 
� 30/ZO-2009 - návrh Dohody o poskytnutí dotace z Programu rozvoje  
                            venkova ČR dle předloženého návrhu 
� 31/ZO-2009 - příspěvek ve výši 4,- Kč pro seniory na jeden oběd denně 

ZO pověřuje starostku 
� k podpisu Smlouvy o dílo s firmou Stavitelství střechy Hranice 
� k podpisu Dohody o poskytnutí dotace z Programu rozvoje venkova ČR 
� k vyřízení úvěru ve výši 3 mil. Kč na dofinancování ZŠ a MŠ Skalička a 

sokolovny 
� řešit připomínky z dnešního jednání 

 
                 Svatopluk Hadaš                           Petra Kočnarová 
                    místostarosta                                    starostka 



Usnesení  
z  mimořádné schůze  Zastupitelstva obce Skalička konané dne 

27.4.2009 v kanceláři OÚ Skalička 
--------------------------------------------------------------------------- 
Zastupitelstvo obce projednalo: 

� kontrolu minulého usnesení 
� výběr ze tří firem pro realizaci opravy zděného plocení hřbitova ve 

Skaličce 
� návrh smlouvy o dílo s vítěznou firmou pro realizaci opravy zděného 

plocení hřbitova ve Skaličce 
� návrh smlouvy o zřízení práva věcného břemene mezi obcí Skalička a 

VaK Přerov a.s. 
 

 
Zastupitelstvo obce po projednání vzalo na vědomí: 

� kontrolu minulého usnesení 
� informaci starostky 

 
 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 

• 31/ZO-2009 – firmu Přerovská stavební a.s. pro realizaci opravy zděného 
oplocení hřbitova 

• 32/ZO-2009 – návrh smlouvy o dílo s Přerovskou stavební a.s. dle 
předloženého návrhu 

• 33/ZO-2009 – návrh smlouvy o zřízení práva věcného břemene mezi obcí 
Skalička a Va K Přerov a.s. dle předloženého návrhu 

 
 
ZO pověřuje starostku 

� k podpisu Smlouvy o dílo s firmou Přerovská stavební a.s.  
� k podpisu Smlouvy o  zřízení práva věcného břemene  mezi obcí Skalička 

a VaK Přerov a.s. 
� řešit připomínky z dnešního jednání 

 
 
        Svatopluk Hadaš     Petra Kočnarová 
          místostarosta                     starostka 



Usnesení 
ze schůze Zastupitelstva  obce Skalička konané dne 24.6.2009 

v 19.00 hod.  v salónku hospůdky u Bagarů 
 
Zastupitelstvo obce projednalo: 

� kontrolu minulého usnesení 
� zprávu o výsledku hospodaření obce za rok 2008 
� závěrečný účet obce za rok 2008 
� návrh rozpočtového opatření č. 1/09 dle předloženého návrhu 
� návrh úvěrové smlouvy s KB, a.s. ve výši 775 000 Kč na předfinancování 

akce Infrastruktura pro spolkový život a sport ve Skaličce 
� návrh úvěrové smlouvy s KB, a.s. ve výši 2 930 000 Kč na dofinancování 

akce Stavební úprava a nástavba ZŠ a MŠ ve Skaličce 
� výběr ze tří firem pro realizaci rekonstrukce školní zahrady 
� návrh smlouvy o dílo s vítěznou firmou pro realizaci rekonstrukce školní 

zahrady 
 
 

Zastupitelstvo obce po projednání vzalo na vědomí: 
� kontrolu minulého usnesení 
� informaci starostky 

 
 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 

• 34/ZO-2009 – zprávu o výsledku hospodaření obce za rok 2008 
• 35/ZO-2009 – závěrečný účet obce za rok 2008 
• 36/ZO-2009 – rozpočtové opatření č. 1/09 dle předloženého návrhu 
• 37/ZO-2009 - úvěrovou smlouvu s KB, a.s. ve výši 775 000,- Kč na 

předfinancování akce Infrastruktura pro spolkový život a sport ve 
Skaličce dle předloženého návrhu 

• 38/ZO-2009 - úvěrovou smlouvu s KB, a.s. ve výši 2 930 000,- Kč na 
dofinancování akce Stavební úprava a nástavba ZŠ a MŠ ve Skaličce dle 
předloženého návrhu 

• 39/ZO-2009 - firmu DARET – David René na realizaci rekonstrukce 
školní zahrady 

• 40/ZO-2009 – smlouvu o dílo č. 1/09 s firmou DARET – David René, 
Skalička na realizaci rekonstrukce školní zahrady ve výši 428 400,- Kč s 
DPH 

 
 



ZO pověřuje starostku 
� k podpisu Úvěrové smlouvy s KB, a.s. Praha, pobočka Hranice ve výši 

775 000,- Kč  
� k podpisu Úvěrové smlouvy s KB, a.s. Praha, pobočka Hranice ve výši 

2 930 000,- Kč 
� k podpisu smlouvy o dílo č. 1/09 s firmou DARET – David René 
� řešit připomínky z dnešního jednání 

 
 
 
 
  
     Svatopluk Hadaš                          Kočnarová  Petra 
       místostarosta             starostka obce  
            
         
 
 
 

 
 

 
Fotbalový turnaj o pohár starostky 



Usnesení z mimořádné schůze Zastupitelstva obce Skalička 
konané dne 31.7 2009 v salónku hospůdky u Bagarů 

------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Zastupitelstvo obce projednalo: 
� kontrolu minulého usnesení 
� návrh smlouvy č. 08009913 o poskytnutí podpory ze Státního fondu 

životního prostředí ČR dle předloženého návrhu 
� rozhodnutí o poskytnutí dotace z Ministerstva vnitra na zřízení 

kontaktního místa Czech POINT dle předloženého návrhu 
� návrh rozpočtového opatření č. 2/09 dle předloženého návrhu 
� zřízení kontokorentu u KB, a.s. Hranice do výše 300 000 ,-Kč 
� návrh smlouvy o zřízení věcného břemene č. IV-12-8000388/2 se 

společností ČEZ Distribuce, a.s. se sídlem Děčín dle předloženého návrhu 
� návrh smlouvy o zřízení věcného břemene č. EP-12-8000107/1 se 

společností ČEZ Distribuce, a.s. Děčín dle předloženého návrhu 
� návrh smlouvy o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene č. 

IV-12-8004044/01 se společností ČEZ Distribuce, a.s. dle předloženého 
návrhu 

� ceník pronájmu v obecních budovách a veřejných prostranstvích 
s platností změny od 1.8.2009 

 
Zastupitelstvo obce po projednání vzalo na vědomí: 

� kontrolu minulého usnesení 
� ceník pronájmu v obecních budovách a veřejných prostranstvích 

s platností změny od 1.8.2009 
� informaci starostky 

 
 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 

• 41/ZO-2009 -  smlouvu č. 08009913 o poskytnutí podpory ze Státního 
fondu životního prostředí ČR dle předloženého návrhu 

• 42/ZO-2009 - rozhodnutí o poskytnutí dotace z Ministerstva vnitra na 
zřízení kontaktního místa Czech POINT dle předloženého návrhu 

• 43/ZO-2009 - rozpočtové opatření č. 2/09 dle předloženého návrhu 
• 44/ZO-2009 - zřízení kontokorentu u KB, a.s. Hranice do výše 300 000 ,-

Kč 
• 45/ZO-2009 - smlouvu o zřízení věcného břemene č. IV-12-8000388/2 se 

společností ČEZ Distribuce, a.s. se sídlem Děčín dle předloženého návrhu 
• 46/ZO-2009 - smlouvu o zřízení věcného břemene č. EP-12-8000107/1 se 

společností ČEZ Distribuce, a.s. Děčín dle předloženého návrhu 



• 47/ZO-2009 - smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného 
břemene č. IV-12-8004044/01 se společností ČEZ Distribuce, a.s. dle 
předloženého návrhu 

 
ZO pověřuje starostku 

� k podpisu smlouvy č. 08009913 o poskytnutí podpory ze Státního fondu 
životního prostředí ČR dle předloženého návrhu 

� k podpisu smlouvy  o zřízení věcného břemene č. IV-12-8000388/2 se 
společností ČEZ Distribuce, a.s. se sídlem Děčín dle předloženého návrhu 

� k podpisu smlouvy o zřízení věcného břemene č. EP-12-8000107/1 se 
společností ČEZ Distribuce, a.s. Děčín dle předloženého návrhu 

� k podpisu smlouvy o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného 
břemene č. IV-12-8004044/01 se společností ČEZ Distribuce, a.s. dle 
předloženého návrhu 

� řešit připomínky z dnešního jednání 
 
                 Svatopluk Hadaš                                Petra Kočnarová 
                    místostarosta                                         starostka 
 
 
 

 
Rekonstrukce sokolovny červen 2009 



Informace z obce 
 

- v poslední době se dost často potýkáme,  a to hlavně o těchto prázdninách, 
s devastací a demolicí dětského hřiště u sokolovny. Je to až smutné, že 
hřiště má sloužit pro všechny děti a právě děti si tyto průlezky, houpačky, 
atd. bezdůvodně ničí. Nikdo nebyl „chycen při činu“ a tak je problém 
zpětně pátrat, zda to byl „ten“ nebo „onen“, ale chci upozornit hlavně 
rodiče, aby svým ratolestem domluvili, že takovým  způsobem  trávit čas 
na dětském hřišti nemusí, že slouží k jinému účelu a také, že hřiště je 
omezeno věkovou hranicí do 10 let. Oprava bude hlavně hodně časově 
náročná  a také nebude zadarmo. 

- Od září letošního roku bude na obecním úřadě v provozu Czech point, 
který Vám všem usnadní tzv. lítání po úřadech, neboť si u nás můžete 
zažádat o výpis z katastru nemovitostí, výpis z rejstříků trestů, bodový 
stav řidičů  apod. Tato služba bude zpoplatněna cenou obvyklou za tyto 
výpisy. Dotace  z ministerstva vnitra činí 79 tis. Kč a náš spolupodílí je 14 
tis. Kč 

- Dne 30.června bylo předáno dílo – rekonstrukce a zateplení základní a 
mateřské školy. Celá tato akce byla vyčíslena na 9,2 mil. Kč a 
poskytnutá dotace je ve výši 5,5 mil. Kč. Na tuto rekonstrukci byl vyřízen 
úvěr ve výši 2,9 mil. Kč s možností mimořádných splátek a předčasného 
ukončení. Naše školička má nyní nový kabát, ale i vnitřní prostory jsou 
nově vymalovány a děti do naší školy a školky budou určitě rády 
docházet. 

- Další dokončené dílo a předání staveniště k 8. červenci byla sokolovna, 
jejíž náklady se vyšplhaly na částku 1,7 mil. Kč. Do  konce srpna jsme 
povinni podat závěrečnou zprávu na SZIF  Olomouc a budeme čekat na 
dotaci,  která by měla být ve výši 775 tis. Kč. Usilujeme o získání dotace 
na výměnu oken  a  zateplení budovy sokolovny.  Snad budeme úspěšní a 
tato budova  dostane také „nový kabát“. 

- Hřbitovní zeď je také dokončená, i když jsme na přidělení dotace opět 
jako u lávky na Kamenec, čekali bezmála půl roku, nicméně nyní je vše 
hotovo a cena tohoto díla byla vyčíslená na 429 tis. Kč. Dotace z MMR 
činí 343 tis. Kč. Připravujeme projekt na rekonstrukci hřbitova, který by 
měl spočívat ve zbudování parkoviště před hlavní bránou,.nová hlavní 
brána, výměna štěrkového podloží v uličkách mezi hroby za vhodnější 
materiál a celkové odclonění zelení od areálu družstva. Tento projekt 
bychom chtěli podat do LEADERU  na jaře příštího roku. Vybudování 
chodníku ke hřbitovu by byla druhá etapa tohoto projektu, neboť tento 
chodník odhaduji na 1-1,5 mil. Kč. 

 
 
 



- Do konce měsíce září by mělo být hotovo dětské hřiště na školní 
zahradě. Rekonstrukce  je rozdělena na dvě etapy. Ta první, která 
proběhne letos bude spočívat v instalaci  herních prvků, menší pergoly, 
plůtků  a osázení okrasných stromů v počtu 17 ks. Celá tato akce  je 
vyčíslená na 428 tis. Kč, dotace z MMR je ve výši 299 tis. Kč a 
spolupodíl obce ve výši 129 tis. Kč. 

- V měsíci září bude zahájena oprava zvoničky, respektive sanace vlhkého 
zdiva soklu, zbudování nové podlahy ve zvoničce a doufáme, že i dlouho 
požadované osvětlení této naší kulturní památky. Dotace z Ministerstva 
kultury nám byla přidělena ve výši 175 tis. Kč a náš spolupodíl činí 20 tis. 
Kč. 

- V minulém čísle zpravodaje jsem se zmiňovala, že jsme získali dotaci na 
opravu křížku na hřbitově, bohužel dotace nám nebyla přidělena. Zkusíme 
podat žádost příští rok 

- Do konce měsíce září bude  zbourán  sklad Šubrtovo, pomoc při těchto 
pracích nám přislíbili místní hasiči a sokoli.  Touto cestou chci nabídnout 
občanům obce cihly z této budovy a zahradní kovové brány. Případní 
zájemci nechť se přihlásí na obecním úřadě. 

- Připravujeme projet revitalizace návsi, který má být vyhlášen 
Regionálním operačním programem od měsíce ledna. Revitalizace by 
měla spočívat v nových chodnících po obou stranách od křižovatky 
směrem ke škole, vytvoření tzv. náměstíčka, zbudování autobusových 
zastávek, parkoviště u sokolovny a u školy a komunikaci +chodníky 
v nové zástavbové lokalitě. 

- Od září budou probíhat drobné opravy na obci, které zajistí obecní 
pracovníci. Mělo by se opravit dětské hřiště u sokolovny, opravit a natřít 
lavečky u kaple, vyvrácené obrubníky v některých částech obce, atd. 

- Krajský ú řad Olomouckého kraje, který je zřizovatelem Domova 
větrný mlýn připravuje projekt na výstavbu lůžkového pavilonu pro 
chovanky tohoto zařízení, který bude umístěn v areálu zámeckého parku. 
Původní  záměr byl, postavit tento pavilon mezi kapličku a hlavní budovu. 
Tento záměr výstavby se zastupitelstvu obce nezamlouval a bylo 
vyvoláno jednání s Krajským úřadem Olomouckého kraje, vedením 
Domova Větrný mlýn a památkovým ústavem. Po dlouhé debatě a 
výměně názorů jsme dospěli k názoru, že situování pavilonu na levou 
stranu od hlavní budovy bude přece jen šetrnější ke kapličce a hl.budově a 
nebude narušen historický ráz těchto budov. Jsem za tento vstřícný krok 
vděčná a teď už jen přeji krajskému úřadu, aby dotace na stavbu pavilonu 
byla přidělena a  mohlo se začít stavět. 

 
 
 
 



Upozornění 
 

- Chtěla bych touto cestou upozornit občany, aby při výběru kamenické 
firmy na opravu svého hrobu pečlivě vybírali a hlavně měli na vybranou 
realizační firmu recenze, neboť v našem okolí jsou i takové firmy, které 
po vybrání zálohy nejsou schopny dodržet termín realizace a ještě  
z nějakých neznámých důvodů rozeberou hrob, který neměl být 
rekonstruován. 

 
 

- Další upozornění je pro neplatiče stočného, psa a komunálního odpadu. 
Pokud nebude dluh vůči obci vyrovnán, bude za obec tuto pohledávku 
vybírat exekutorský úřad a to od měsíce října. 

 
 

Odpadové hospodářství 
 

- v letošním roce byla podána žádost o kontejnery na bílé sklo a tetrapakové 
obaly, bohužel jsme získali jen dva kontejnery na bílé sklo z důvodů, že 
obce které byly postiženy povodní získaly kontejnery jako první a ostatní 
obce buď získaly jen část,  nebo vůbec žádné. Příští rok podáme opět 
žádost na kontejnery, tentokrát na tetrapakové obaly. 

- počátkem září budou rozšířeny tzv. hnízda“ o dva kontejnery na plast.  
- dne 5.9.2009 v době od 9:00-11:00 hodin bude proveden sběr 

nebezpečného odpadu, kontejnery budou přistaveny u hašičské 
zbrojnice.  

     Seznam sbíraných odpadů: 
- obaly s obsahem neb. látek – plechovky od barev, kanystry od olejů… 
- olejové filtry, akumulátory, monočlánky, zářivky, výbojky 
- odpadní kyseliny, pesticidy, jiná nepoužitá léčiva 
- oleje, staré nátěrové hmoty 
- vyřazené elektron. zařízení (audio,video,vysavače,televizory,monitory) 
- lednice 
- pneumatiky na os. auto v počtu 4ks na jedno číslo popisné. 

 
 
Termíny svozu komunálního odpadu: 
 
31.8.  2009                              26.10.2009                        21.12.2009 
14.9.  2009                                9.11.2009 
29.9.  2009                              23.11.2009 
12.10.2009                                7.12.2009 
 



 Volby do Parlamentu ČR 
Volby do parlamentu ČR se budou konat 9. a 10. října 2009. V pátek 9. října 
proběhnou volby od 14.00 do 22.00 hod. a v sobotu 10. října od 8.00 hod. do 
14.00 hod. Pro občany ze Skaličky a z Kamence bude volební místnost 
v suterénu budovy ZŠ a MŠ Skalička. 
 
 

Poděkování 
 
Zastupitelstvo obce chce touto cestou vyjádřit poděkování paní ředitelce 
Základní školy a mateřské školy ve Skaličce Mgr. Ljubě Christelové za 
dlouholetou a obětavou práci s dětmi, zaměstnanci a pedagogickým sborem.  
Od nového školního roku p. ředitelka odchází na zasloužený pracovní 
odpočinek. Přejeme hodně zdraví  a rodinné pohody. 
                                                                                                       ZO Skalička 
 

Připravovaný zájezd do polského Krakowa 
 
Jelikož loňský vánoční zájezd do Budapešti byl vydařený, slíbila jsem, že pro 
tento rok uskutečníme podobný vánoční  zájezd. Nabízí se vánoční Krakow 
s průvodcem, vánoční trhy a také by byla možnost zavítat do Wieliczky, kde 
jsou solné doly. Tím by se ale zájezd protáhl na dva dny. Prosím vyjádřete své 
názory, zda uspořádat jednodenní  zájezd nebo dvoudenní s prohlídkou solných 
dolů ve Wieliczce. 
 

Kulturní akce, které proběhly od květena do srpna 
 
3.5.2009 – Den matek – každoročně připravujeme pro maminky a babičky 
kulturní program. Nebylo tomu jinak ani letos. Vystoupily děti ze ZŠ, MŠ a 
nejmenší pod vedením p. J. Bagarové. Příjemnou tečkou na závěr tohoto 
nedělního odpoledne byla skupina ABBA pod vedením pana Radka Kňury 
s příjemnými poslechovými i tanečními melodiemi.  Jen byla velká škoda, že 
maminky začaly pomalu odcházet a nepočkaly do úplného konce. Určitě přišly o 
hodně zajímavý hudební zážitek. 
23.5.2009 – Memoriál Josefa Vozáka – šachový turnaj – více se zmíní 
předseda TJ Sokol ve své rubrice 
30.5.2009 – Kácení máje – všichni jistě víte, co se v tento den odehrávalo. 
Pršelo celou noc a ještě celé dopoledne a všichni organizátoři se shodli po 
dlouhém zvažovaní,  že se kácení máje přesune na jiný termín.  Nebylo to lehké 
rozhodnutí a všichni jsme si uvědomovali, že poneseme následky. Pokud jsme 
vám  to tímto přesunem zkomplikovali, ještě jednou se omlouváme 



7.6.2009 – Vítání dětí – tentokrát jsme přivítali celkem osm nových občánků 
naší vesnice 
13.6.2009 – Pohádkový les a čarovná noc – odpoledne začal tradiční 
pohádkový les,  který děti opět nezklamal a bylo se na co dívat. Poté 
pokračovala čarovná noc, s netradičním kácením máje pohádkovými bytostmi. 
Program byl bohatý, zakončený ohňostrojem. 
5.7.2009 – Turnaj čtyř obcí ve fotbale – tato akce byla spojená s dětským 
sportovním dnem, paintballem a ukázkou modelářských letadel, děti  měly 
možnost se vyřádit na skákacím hradě. Večer proběhla zábava se skupinou 
Treyson. 
21.-23.8.2009 – Výlet na kolách - , tentokrát na Chvalčov, chata Pod Obřany – 
více v rubrice TJ Sokol. 
 

Kulturní akce  připravované září-prosinec 
11.-12. 9. 2009 – Festival trampských písní v areálu u sokolovny 
3.10.2009 – Šachový turnaj 
24.-25.10.2009 – Skaličské hody se zabíjačkou a večerní zábavou s  programem 
a bohatou tombolou. Vše se uskuteční  v areálu u sokolovny . K tanci  a 
poslechu bude hrát skupina SEX  tet´. V neděli bude hodová mše svatá v místní 
kapli a proběhne sbírka na potřeby kapličky 
7.11.2009 – Myslivecký hon 
14.11.2009 – Seniorské besedování od 14:00 hod. v místní sokolovně. K tanci a 
poslechu bude hrát již stará známá kapela Akord Zašová. Nebude chybět 
vystoupení dětí ze školky, žáků se školy a také překvapení večera. 
21.11.2009 – Myslivecká zábava v sokolovně ve Skaličce, zvěřinové speciality a 
bohatá tombola 
28.11.2009 – instalace betlému u kapličky 
5.12.2009 – rozsvěcení vánočního stromu s vánočními koledami a  Mikulášskou 
nadílkou. Tato akce je novinkou  a chtěla bych znát vaše názor,  zda souhlasíte, 
že by Mikuláš obdaroval děti u vánočního stromu a do domácností by už 
nezavítal 
11.-13.12.2009 – Vánoční výstava v sokolovně. Chtěli bychom navázat na 
minulý ročník a pozvat zajímavé řemeslníky a výtvarníky různých vánočních 
dekorací 
20.12.2009 – Vánoční koncert v sokolovně. Tentokrát máme přislíbenou účast 
Dětského pěveckého sboru z Hranic. Určitě se budeme mít na co těšit 
26.12.2009 – Štěpánský hon 
26.12.2009 – Turnaj v kulečníku a šipkách v restauraci u Bagarů 
 
Chtěla bych Vám  nabídnout námět k zamyšlení,  zda by jste  chtěli uvítat 
nový rok na některém místě v obci hromadně. Samozřejmě s ohňostrojem, 
teplým grogem a něčím k zakousnutí. Prosím opět piště své názory buď na mail 
nebo do schránky u autobus. čekárny nebo na obci. 



J U B I L A N T IJ U B I L A N T IJ U B I L A N T IJ U B I L A N T I    
 
Září:   Volek Oldřich č. 117    50 let 
   Zamazalová Olga č. 32    80 let 
   Červeková Marie č. 75    87 let 
 
Říjen:  Macečková Marie č. 9    83 let 
   Váňová Eva č. 88     86 let 
 
Listopad:  Hradil Drahomír č. 24    70 let 
   Andrysová Marie č. 54    87 let 
 
Prosinec:  -  
 
 

Zpráva z výletu na kolech 
 
   Pro letošní rok se jelo do Chvalčova na chatu Pod Obřany a opět se dá mluvit o 
výletu na KOLECH, protože na kolech jely dvě třetiny účastníků a mezi nimi i čtyři 
odvážné děti, pro které bylo samozřejmě v případě nouze připraveno auto, jež  bylo 
plně využito od Příleského mlýna. Trasa byla dlouhá 24km a ne moc náročná. 
   Ve třicetipěti stupňovém vedru šlapali všichni kopec nekopec. A se dvěma 
zastávkami dorazili slavnostně do areálu. Otevřel se nám pohled na krásnou dřevěnou 
chatu v kopci, několik zděných chatek, úzké chodníčky…bazén s krásně modrou 
vodou, spoustu zeleně. Nechybělo dětské i víceúčelové hřiště, kuželky a ohniště.  
Po ubytování jsme zašli na večeři, později byla otevřena hospůdka s ráznou paní 
hospodskou. Večer se opékaly špekáčky a zpívalo se u ohně za zvuku kytar do 
pozdních nočních hodin. 
   V sobotu po snídani velká část účastníků vyrazila na pěší výlet na Hostýn. Příjemně 
strávený den nám zaručily hlavně ideální počasí a procházka krásnou přírodou. Ti, 
kteří zůstali, hlavně z řad mladých mužů pozorovali od bazénu terasu, na které se 
připravovaly krásné mladé dívky na svůj velký večer vyhlášení Miss. 
 Ještě před večeří se nám rozpršelo a tak byl na večer vyhlášen první skaličský turnaj 
ve hře Člověče, nezlob se!. Malý nebo velký, tlustý nebo tenký…všichni hráli jako o 
život. Jen ti nejmenší, kteří se probojovali do posledních kol, byli už hodně znaveni, 
protože čas velmi pokročil. 
    V neděli byly uděleny odměny za účast ve hře a po obědě jsme všichni se smutkem 
v očích vyrazili na zpáteční cestu domů do naší krásné Skaličky. Odpoledne jsme se 
sešli v hospůdce, dojedli špekáčky, zazpívali si ještě pár písniček při kytaře a rozešli se 
do svých domovů. 
   Výlet se velmi vydařil, užili jsme si spoustu hezkých zážitků a legrace, odpočinuli 
jsme si a proto se již teď těšíme na příští rok a doufáme, že nás bude zase o něco víc! 
 
 
                                                                                                   Lenka Šrámková 



Školička SkaličkaŠkolička SkaličkaŠkolička SkaličkaŠkolička Skalička    
    

Základní škola Skalička je malá škola, ale nebojí se zúčastnit okresních, 
krajských i celostátních soutěží, ve kterých dosahuje na medailové ocenění.V 
krajském kole ZŠ ve florbale se družstvo děvčat umístilo na 3. místě.V okresní 
pěvecké soutěži v Přerově se ve zlatém pásmu umístila Eliška Klvaňová a ve 
stříbrném pásmu se umístil Jakub Šupol.Vít Baštán reprezentoval naší školičku 
v okresní matematické olympiádě  a obsadil  8.místo v kategorii „Úspěšný 
řešitel“.Družstvo šachistů ve složení Tomáš Vozák, Karel Sedláček, Natálie 
Hrbáčková, David Žeravík a Martin Jakubec se v okresním kole umístilo na 
1.místě. Tím si zajistilo postup do krajského kola turnaje ZŠ,  kde obsadilo 2. 
místo a tím si vybojovalo postup do celostátního kola, kde již na medailové 
umístění nedosáhlo. Ve výtvarné soutěži  „Požární ochrana očima dětí“ se v 
okresním kole na 2.místě umístila Eliška Klvaňová a na 3. místě Šárka 
Mánková. Šárka Mánková poslala svou literární práci na téma „Požární ochrana 
očima dětí“ do okresní soutěže a obsadila 3.místo. 

Během školního roku se žáci účastnili kulturních vystoupení pořádaných 
obcí např. vystoupení pro seniory, Den matek, absolvovali lyžařsky výcvik 
v Tošovicích a premiérový sjezd řeky Bečvy, nebáli se poprat v silné konkurenci 
na dračích lodích. 

Školní družina se zapojila do celoročního sběru starého papíru „Zelený 
strom“, kde obsadila z 106 zúčastněných škol 6.místo. Žáci ve školní družině 
sbírali vršky od PET-láhví a získali 4. místo. Podporovali charitativní akci 
„Život dětem“ a pořádali vánoční a velikonoční výstavu. 

Žáci společně se školní družinou a dětmi z mateřské školy vypracovali 
projekt s názvem „Nehrb se! Narovnej se! Nekřiv si záda!“  Tento projekt byl 
podán na jaře do dotačního programu Podpora obnovy venkova MMR, dotační 
titul č. 2, Podpora zapojení dětí a mládeže do komunitního života v obci. Díky 
tomuto projektu škola obdržela z dotačního programu 299.000 Kč. Ostatní 
náklady budou uhrazeny obcí, neboť celkové náklady činí 428.000 Kč. Tento 
rok se jedná o první etapu, v rámci této etapy budou instalovány hrací prvky pro 
děti, rekultivace celé plochy včetně osazení trávníku a vzrostlých stromů a keřů 
a vytvoření vyvýšených záhonů s bylinkami. Na této akci se budou podílet také 
rodiče svým věcným plněním. V rámci druhé etapy, která proběhne příští rok, 
bude zhotovena letní škola pro děti, menší hrací plocha pro míčové hry, osazení 
mobiliáře a další drobné úpravy. 

Žáci a zaměstnanci školy touto cestou chtějí poděkovat vedení Obecního 
úřadu ve Skaličce za rekonstrukci školy, která probíhala v tomto školním roce. 
Škola má novou střechu, došlo k zateplení školní budovy i školní jídelny, byla 
instalována nová okna a v jarních měsících zazářila celá budova do okolí školy 
novými barvami. 



Zaměstnanci školy také děkují paní ředitelce Ljubě Christelové za 
dlouholetou pedagogickou práci ve Skaličce, kterou vykonávala s láskou 
a přejí do dalších seniorských dnů hodně zdraví a štěstí. 

      
 
 
                     zaměstnanci školy 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Rekonstrukce Základní a mateřské školy Skalička 



ZPRÁVI ČKY Z NAŠÍ ŠKOLI ČKY  
 

 
Stojí, stojí domeček, 
je v něm plno včeliček. 
 

Že nevíte, co to je? Zeptejte se dětí z MŠ Skalička. Ty vědí nejenže ten 
domeček je včelín, ale znají spoustu zajímavostí ze života včel. Ve spolupráci 
s manžely Juráňovými ze Skaličky vznikl projekt „Z medového království“. 
Něco ze života včelek se děti dozvěděly v MŠ. Na včelky a život v úlu si hrály. 
Vyzkoušely si, co dělá včelka strážkyně, k čemu jsou včely průzkumnice a které 
včelky nosí do úlu nektar a pyl. O včelkách jsme si četli pohádky, prohlíželi 
jsme knihy a encyklopedie. Ale co je to proti návštěvě v opravdovém úlu! 

Ve včelíně u Juráňů to ve středu 20. 5. bzučelo dvojnásob. Děti zajímalo 
opravdu všechno. Kudy včelky do úlu létají, kam dávají přinesenou šťávu a pyl, 
kde je schovaná královna a zda má také svoje služebnictvo, když je královna. 
Jeden úl mají Juráňovi celý prosklený, a tak jsme brzy našli odpovědi na 
všechny naše otázky. Pan Juráň se svým tatínkem nám ochotně vysvětlovali, co 
se v úlu děje, trpělivě odpovídali na všechny naše zvědavé otázky. Paní 
Juráňová napekla skvělé dobroty z medu a všechny nás pohostila. Nechyběl ani 
pravý, samozřejmě nealkoholický medový svařák. To nejlepší přišlo nakonec. 
Pomáhali jsme se stáčením medu. Nejprve bylo potřeba odvíčkovat zavoskované 
plástve, pod  kterými se skrývá ta sladká včelí dobrota – medík. Nikdo z dětí ani 
z dospělých neodolal voňavému pokušení. Všichni lízali med, který stékal 
z pláství a všichni byli sladce ulepení. Co jsme nesnědli, to vyteklo z medometu 
do připravené nádoby. Děti s úžasem sledovaly, jak žlutý med neustále vytéká 
z kohoutku medometu a některé si ještě naposledy lízly. Na závěr exkurze děti 
obdržely osvědčení a voňavou medaili vylisovanou z vosku. 

Další týden přišla paní Juráňová k nám do školky a ukázala nám, jak se 
z vosku vyrábějí svíčky ve formě a jak se stáčejí svíčky z plátů vosku. Děti si lití 
svíček samozřejmě také vyzkoušely. Pekli jsme perníky z medového těsta. A co 
jsme si upekli, to jsme si také snědli.  

Chceme poděkovat manželům Juráňovým a panu Juráňovi st. za skvěle 
připravenou exkurzi do jejich včelína v Zámrskách a za spolupráci na projektu. 
Myslíme, že naše děti již znají význam rčení „Je pilný jako včelička“. 

 
 
 
 
                                                                           kluci a holky z naší školky 



Činnost SDH Skalička 
 
       
   Máme-li začít hezky popořadě, musíme začít takto: Den po upálení 
čarodějnic probíhal ve Skaličce tradiční sběr kovového šrotu. Jedna z mála akcí, 
jimiž zdejší dobrovolní hasiči plní svoji pokladnu. Výtěžnost odpadového kovu 
byla 51 metráků a po směně za platidla byla naše kasa posílena o 
nezanedbatelných 7650 korun. Děkujeme tímto všem občanům, kteří se skrze 
nás zbavili svého šrotu a za spolupráci. Bez přispění vaší troškou do „vysoké 
pece“ by to nešlo. 
    I přes nevydařený útok ocenili rozhodčí náš výkon na letošním 
okrskovém kole v požárním sportu druhým místem. To proběhlo na místním 
fotbalovém hřišti v neděli 9. května pod vlastní celkem vydařenou organizační 
režií. Kompletní výsledky týmů byly již tradiční: 1. Aerodynamik Ústí; 2. Snaha 
Skalička; 3. Zvoleje Zámrsky a 4. Zkazim Horní Těšice. Zde se opět zúročila 
práce na bývalých mladých hasičích při jejich začlenění do týmu mužů. 

   Jak jste jistě zaregistrovali, letošní kácení máje bylo netradiční. Na 
hasiče vyšlo stavění a den předem svezli z lesa strom, oloupali, ale kvůli 
deštivému počasí již nestavěli. Následující sobotní ráno vypadalo stejně deštivě, 
což  nahlodalo mysl přítomných a akce byla pro někoho neodpustitelně odložena 
o 14 dní. Májka na tuto akci byla uskladněna v objektu Skalagra. Počasí si 
s námi však zahrálo a do večera se nám smálo slunce, i když studené, s ještě 
chladnějším večerem. Následný termín vloženou důvěru nezklamal a odměnil se 
nádherným počasím, hojnou účastí a spokojeností všech přítomných. 

   Poslední roky zlobí přívalové deště a dali o sobě vědět i letos, kdy se ke 
konci června v půl desáté večer vylil potok u Řehákového. Následoval rychlý 
výjezd, kde jsme provedli protipovodňová opatření stavbou hrází z pytlů s 
pískem a  monitorovali situaci v osadě Kamenec. Škody naštěstí nebyly velké a 
doufejme, že to tak bude i nadále. Druhý den jsme  celkem v pěti případech 
pomohli spoluobčanům odstranit napáchané škody, přičemž se bohužel 
poškodila naše zásahová stříkačka PSM 12. Živelná pohroma také odhalila 
nedostatečnou vybavenost jednotky pro případ podobných událostí a je potřeba 
to řešit. Ke stejnému stanovisku došel i velitel jednotky Jaromír Honeš s naší 
starostkou obce během následné schůze postižených obcí, která se konala tři 
týdny nato ve Velké. Prostě hasič už není jen od likvidace požáru, ale i výstřelků 
přírody a musí na to být řádně připraven. Letošním  přírůstkem do výzbroje 
zásahové jednotky je pět nových přileb zakoupených obcí, které nahradily staré 
nevyhovující. Cena těchto přileb vyšla obecní úřad na 22.000,- Kč. V květnu 
získala obec také pět kusů zásahového oblečení pro zásahovou jednotku. Na 
podzim bychom  měli dostat další dva komplety, snad to vyjde. 

  Dva dny po ničivých deštích zorganizovala hasičská omladina tradiční 
Dětský hasičský den pro místní školku a školu. Akci jsme zkombinovali 
s námětovým cvičením výjezdové jednotky, což nám umožnilo pustit dětem 



sirénu na zbrojnici a majáky během jízdy v hasičském voze. Organizace 
v podání mládeže nezklamala ani letos a odměnou jim bylo naše uznání a 
spokojené usměvavé tváře dětí. 
    Na Velkou Cenu v požárním sportu jsme zajeli  začátkem července do 
sousedního Ústí. Se třemi mladými v týmu jsme obsadili z  31 družstev 22. 
místo se slušným časem 24,55 sekund. Na tomto výkonu však jistě zapracujeme 
zvýšením počtu tréninků z jednoho na alespoň dva ročně. K tomu nám 
dopomáhej Čas. 

 
 
Alexandr Sulima 

 
 
 
 
 
 
 

 
Pohádkový les – červen 2009 



Příspěvek zPříspěvek zPříspěvek zPříspěvek z    Domova Větrný mlýn SkaličkaDomova Větrný mlýn SkaličkaDomova Větrný mlýn SkaličkaDomova Větrný mlýn Skalička    
 

Větší polovina roku je za námi a my můžeme opatrně konstatovat, že snad 
letos opět vyjdeme s přidělenými financemi a s těmi, které si sami svou činností 
vyděláme. Naše příjmy jsou od klientek, které mají vyměřen důchod. Nejvyšší 
platba je 250,-Kč za den. Podle věku klientek se výše plateb liší. Za pobyt nic 
nehradí děti. Pokud mají rodiče, měli bychom od nich dostávat úhradu za stravu. 
Bohužel se to, až na výjimky, neděje. U dětí, které mají soudem nařízenou 
ústavní výchovu (v současnosti jich máme 10),není zpravidla stanovena žádná 
úhrada. 

Dalším příjmem jsou tzv. příspěvky na péči. Ty tvoří velkou část našich 
příjmů. Asi 33 našich děvčat totiž dosahuje na příspěvek nejvyšší. Doposud byla 
jeho výše 11.000,-Kč měsíčně. To se splatností od srpna mění novelou zákona o 
sociálních službách. Příspěvek je touto novelou zvýšen na 12.000,-Kč. 

Když už jsem zmínil novelu zákona o sociálních službách, tj. zákon 
108/2006 Sb., vyjmenuji i některé další změny, které tato novela přináší. Tak 
zaprvé je to změna ve vyplácení příspěvku na péči. Poslední, čtvrtý stupeň se 
zvyšuje o 1000,-Kč. Ke změně dochází také u prvního stupně. Zde je částka 
2000,-Kč. U pobytových zařízení ke změně nedochází. Avšak u osob, které jsou 
doma se příspěvek rozdělí na dvě části. Jedna polovina, tj. 1000,-Kč bude 
vyplácena v hotovosti a druhá tisícikoruna až proti potvrzení některé sociální 
služby. Toto opatření má vést k tomu, aby nedocházelo k úplnému zneužívání 
vyplácených příspěvků. Takto alespoň polovina peněz bude prokazatelně 
zaplacena za sociální služby. To je také smyslem oněch příspěvků na péči. Tato 
změna je platná až od 1.1. 2010. To vše se navíc týká jen osob starších 18 let. U 
mladších změna není. Takto obdrženou poukázku bude možno použít i 
následující dva měsíce. 

Dále se snižují počty úkonů, které musí žadatel o příspěvek umět a 
zvládat. Jde hlavně o skupinu mladistvích do 18 let. Změny nastanou i v nároku 
na příspěvek, pokud je osoba, které náleží, v péči některého zařízení. 
(nemocnice apod.) Tato agenda je dosti obsáhlá a překračuje možnosti tohoto 
příspěvku. Rovněž tak se mění nároky na vyplacení příspěvku v případě úmrtí. 

Objevují se nové ohlašovací povinnosti osob pobírajících příspěvek na 
péči, popř. osob jim blízkých, nebo kterým byli svěřeni do péče. Nově se zavádí 
sankce za nesplnění některých povinností (např. do výše 20 tisíc). 
Dochází ke změně v zajištění zdravotní péče. Je vypuštěna povinnost zajistit 
zdravotní péči. Vše určují jen zvláštní zdravotní předpisy. Včetně hrazení 
poskytované zdravotní péče. 

V domovech našeho typu se vykonává ústavní výchova a předběžné 
opatření. Platí zde přiměřené použití zákona o výkonu ústavní, nebo ochranné 
výchovy.(ZVÚOV) Vznikají tak nová práva, ale především povinnosti ředitelům 
domovů. To vše v §§ 23 a 24. V této souvislosti jsou zde zmíněny i práva a 
povinnosti dětí (§20). 



Dochází ke změnám v hlášení změn, které nastanou v průběhu služby a 
kterými se mění původní registrace služby. Např. hlášení finančního 
zabezpečení (finanční rozvaha). Tato povinnost nově není, naopak vznikají jiné 
nové, např. hlásit způsob zabezpečení služby, nákladovost jednotlivých typů 
sociální služeb.  

Registr bude nově obsahovat i údaje o vykonané inspekci. Služba bude 
muset písemně oznamovat obci s rozšířenou působností ukončení poskytování 
pobytové služby osobě, která však může být ohrožena neposkytováním takové 
služby. Za souhlasu oné osoby. 

Dochází také ke změnám v používání omezujících prostředků. Hlavně 
v oblasti přivolávání lékaře, při použití léků. Osoba si sama zvolí, komu se má 
hlásit použití takových prostředků. Povinně se bude hlásit za pololetí používání 
omezujících prostředků registrujícímu orgánu. (pokuta do 50 tisíc za nesplnění. 
Dále pak to jsou změny v oblasti kvalifikačních předpokladů pro výkon 
povolání sociálních pracovníků. Počet hodin školení za rok, které musí 
pracovníci absolvovat a mnohé další změny. Rovněž pro ostatní pracovníky 
v přímé péči o klienty se mění kvalifikační podmínky a počty hodin povinného 
vzdělávání za rok. 

V přijaté novele jsou ještě některé další změny, avšak jejich výčet, si 
myslím, není až tak nutný. Proto zmiňuji jen ty, z mého pohledu, výrazné a 
zásadní. Je možné, že jsem na některou i pozapomněl. Ale to napraví až samotné 
uvádění změn v život. 
Novela má tzv. dělenou účinnost. To znamená, že něco platí už od 1.7 2009 
(dnem vyhlášení), něco 1.8. 2009 (většina novely) a něco od 1.1.2010 (výplata 
příspěvku) a něco až od 1.1.2012 (dotace poskytovatelům sociálních služeb) 
Inu život je pestrý a jak říká Miroslav Donutil ve svých zábavných pořadech 
„Furt se něco děje“ 

 
 

Mgr. Antonín Němec, ředitel 



Informace z TJ Sokol Skali čka 
 
 Již tradičně se 5.7. uskutečnil na hřišti ve Skaličce fotbalový turnaj,   
který byl tentokrát zpestřen sportovním dnem pro děti a dalšími doprovodnými 
akcemi.  Zahájení bylo deset minut po poledni a složení jednotlivých družstev se 
poněkud změnilo oproti dřívějším letům. K tradičním týmům z Ústí  a  
Černotína se tentokrát přidaly dva týmy Skaličky. A družstvo tvořili převážně 
hráči hrající soutěž a B tým byl složen z bývalých hráčů Skaličky, rodinných 
příslušníků a kamarádů.  Turnaj se hrál  systémem každý s každým a  tak se zde 
odehrálo šest utkání. Nový putovní pohár si zaslouženě odvezli hráči Černotína, 
kteří zvítězili ve všech utkáních. Na druhém místě skončila Skalička B a třetí 
příčka patřila Ústeckým. Vyhodnoceni byli i nejlepší hráči turnaje, nejlepší 
brankář a také nejstarší hráč. Turnaj je vždy příležitostí k setkání lidí 
z nejbližšího regionu a je vždy spojen s dalšími kulturními akcemi nebo 
ukázkami. Letošní byl zaměřený na sportovní program pro děti, ale nechyběly 
zde i další kulturní a sportovní vsuvky. Vystoupení leteckých modelářů bylo 
jistě pěkným vyplněním přestávky mezi zápasy. Po vyhlášení výsledků 
vystoupila místní  hudební skupina B.O.B a pak bylo opakováno úspěšné 
vystoupení místních tanečnic s M. Jacksonem. Potom zde vystoupila hudební 
skupina Treyson z Hranic,  která dvě hodiny bavila přítomné svými písničkami.  
 V areálu hřiště se souběžně uskutečnil dětský den, kde si všichni malí, i ti 
větší přišli na své. Více než pět hodin byl v permanenci skákací hrad a taky 
peintbolová střelnice. Každý kdo si chtěl zastřílet, musel projít dalšími 
sportovními disciplínami,  a tak i ti odrostlejší plnili připravené úkoly. Probíhat 
trať s míčky na raketě bylo poměrně snadné, ale chůze na chůdách již byla 
větším oříškem. Další disciplíny byly kriket, šplh a házení na koš. Pro všechny 
děti byly připraveny upomínkové předměty a nějaká sladkost. 

 Na letošní akci jsme získali finanční příspěvek z grantového 
programu  Mikroregionu Hranicko a tímto bychom rádi poděkovali všem firmám, 
které se na tomto projektu podílí. 

 

Fotbalový turnaj o pohár starostky Skaličky 

Tabulka 2009        

číslo Družstvo Skalička A Ústí Skalička B Černotín body skór. Poř. 

1. Skalička A   1 :1 2 : 3 0 : 2  1 3:6 4 

2. Ústí 1 : 1   0 : 0 0 : 5 2 1:6 3 

3. Skalička B 3 : 2 0 : 0   1 : 2 3 4:4 2 

4. Černotín 2 : 0 5 : 0 2 : 1   6 9:1 1 



 
Zahájení fotbalové sezóny bylo  dříve než obvykle, neboť v soutěži je 

letos 14 družstev. Pro nás je po dvou kolech velmi potěšující pohled na tabulku, 
protože našemu týmu patří druhé místo o skóre za Bělotínem. V prvním kole si 
poradili fotbalisté s nováčkem soutěže z Horních Nětčic, když již po 17 
minutách vedli 3 : 0. Potom však hra upadla do průměru a nebýt nemohoucnosti 
soupeře museli bychom se o výsledek obávat do konce. Stav se tak  již  do 
konce nezměnil a po dlouhé době jsme začali vítězstvím. Ve druhém kole nás již 
čekal zdatnější soupeř, Horní Moštěnice. Sestava se oproti domácímu zápasu 
dost změnila a k dispozici již bylo více hráčů. Začátek utkání byl opět velmi 
dobrý a již ve třetí minutě jsme vedli 1: 0, brankou Tomaly. Zhruba za 15 minut 
hlavičkou zvýšil Schwarz na 2 : 0 a vše vypadalo krásně. Po půlhodině pak 
domácí vyrovnali hru,  ale poločas jsme již přežili. Po přestávce však naši hráči 
začali špatně, chyběl pohyb a chuť a tak se domácí dostali k lacinému snížení na 
2 : 1 když po malé domů , gólman trefil soupeřovy záda a míč skončil v síti. Pak 
se projevila na týmu nervozita a bylo vidět,  že ještě neumíme vyhrávat. Hráči se 
více věnovali diskusi s rozhodčím, místo fotbalu a tlak domácích sílil. Až 
posledních deset minut jsme se vrátili ke hře a vítězství tak udrželi do konce. 
Více se dočtete v nedělním slosovatelném zpravodaji při nedělním zá 

pase ve Skaličce.  
 Šachový oddíl zahájí novou sezónu až na začátku října a po loňském 
vítězství v oblastní soutěži bude A družstvo hrát Krajský přebor s těmito týmy : 
 
 

Krajský p řebor Olomouckého kraje 
  1. AŠK DA Olomouc A 
  2. AŠK DA Olomouc B 
  3. TJ Sokol Přemyslovice 

  4. Garde Calcio Olomouc 

  5. LOKO Zábřeh A 

  6. ŠK Sokol Šumperk B  
  7. DDM&TJ Mohelnice 

  8. TJ UNEX ŠK Uničov 

  9. Spartak Přerov 

10. TJ Sokol Lázně Velké Losiny A 
 
11. TJ Sokol Skalička 
12. ŠK Šternberk A 
 

 
 
B družstvo bude hrát oblastní přebor Olomouckého kraje a dva týmy budou hrát 
v okresním přeboru.. 



Novodobá historie, rok 1962Novodobá historie, rok 1962Novodobá historie, rok 1962Novodobá historie, rok 1962    
    
 Ve vedení MNV a jeho komisích se oproti r. 1961 udála jedna změna. Po 
odstoupení poslance Eduarda Krasňáka byl na jeho místo zvolen v dodatkových 
volbách ředitel zdejší školy pan Vítězslav Přikryl, který se během prázdnin 
přistěhoval z Všeminy, okr. Gottwaldov. 
 V naší obci je jen jedna politická strana KSČ, která vede všechno 
politické dění v obci. Protože naše obec je zemědělská, usměrňuje práci 
v zemědělství a úzce spolupracuje s vedením JZD. Vzájemný kontakt těchto 
činovníků je dobrý. Předsedou strany je Květoslav Foltýnek a tajemníkem 
Jaroslav Juráň. 
Činnost organizací: Svaz československé mládeže vede Božena Stržínková č.p. 
34. Svaz mládeže se zúčastňuje akcí v obci a pomáhá hlavně při kulturních 
akcích a také v JZD při žních a dalších zemědělských pracích. Svaz 
československo-sovětského přátelství neměl během roku žádnou činnost. 
Předsedou ČSPO je Stanislav Janda a technickým velitelem je bývalý předseda 
Václav Juráň. Požárníci mají 4 družstva a to 2 družstva mužů, 1 družstvo žen a 1 
družstvo dorostenců. Starostou ČSTV v obci je Karel Humplík a jednatel 
Augustin Vykopal. Tělesnou výchovu žáků a dorostu vede Josef Novosad, 
žákyně Marie Andrýsová a  dorostenky Eva Váňová. Všechny tyto složky mají 
1x týdně cvičení v sokolovně. 
Kultura:  V běžném roce bylo v obci 6 tanečních zábav, 2 oslavy, 3 divadelní 
představení a 2 přednášky. Divadelní představení sehráli u nás ochotníci z Ústí, 
Opatovic a Zbrašova. Knihovnu, která je umístěna ve školní budově, vede 
učitelka Marie Foltýnková. Knihovna má 216 svazků pro děti, 388 svazků pro 
dospělé a 131 svazků naučných. Kino promítá v sokolovně pro dospělé i pro 
mládež. Filmy promítá ředitel školy Vítězslav Přikryl, který filmy obstarává a 
pečuje o jejich odeslání. 
Poměry lidopisné: Naše obec má 523 obyvatel včetně ústavu sociální péče, kde 
bydlí 117 osob. Nejstarší obyvatelé obce jsou: Marie Andrýsová, nar. v roce 
1873, Adolf Vykopal, nar. v roce 1877, Augustin Smolka, nar. v roce 1878 a 
Karel Humplík, nar. V roce 1880. Všichni ještě pomalu pracují. 
Narodili se: Roman Uher č. 2, Marie a Jana Kubešovy č. 17, Josef Červek č. 86, 
František Liška č. 15, Jiří Janda č. 58, Jaromír Smolka č. 56 a Evžen Pavelka č. 
38.  
Zemřeli: Během roku zemřela pouze jedna obyvatelka naší obce Antonie 
Solanská č. 9 ve věku 78 let.  
Sňatky:  Marie Baštánová č. 63 s Josefem Hegerem z Hranic a ing. Jan 
Mikulenka č. 79 s Danou Matysovou z Prahy. 
Zemědělství: Od počátku družstva tj. od 1.11.1957 je jeho předsedou František 
Vrba, vedoucí rostlinné výroby je František Pavlík, vedoucí živočišné výroby je 
Karel Humplík a skladníkem je František Baštán. Hlavním účetním je František 
Machyl z Hranic a mechanizátorem Miroslav Bagar. Plán hrubé zemědělské 



výroby byl 2, 810.750,- Kčs a skutečnost 2,738.000,- Kč. Výsledek je velmi 
dobrý, přestože vlivem velmi špatného počasí na jaře se nesplnily výkupy u 
brambor, na plán 889 q pouze 340 q a u cukrovky na plán 4.750 q jen 3.330 q. 
Velmi vlhké jarní počasí způsobilo, že se brambory sadily ještě v červnu pod 
motyku, protože stroje ani koně se nedaly použít vzhledem k velmi rozmoklé 
půdě. 
Hodnocení: za mimořádné výsledky při budování socialistické vlasti propůjčil 
prezident republiky JZD ve Skaličce vyznamenání za zásluhy o výstavbu. 
Za likvidaci TBC u skotu obdrželo JZD čestný štít jako vyznamenání od 
pojišťovny a odměnu od státu 22.500,- Kč 
Rovněž MNV byl za dobré vedení obce v roce 1962 vyhodnocen ONV 
v Přerově putovní vlajkou, čestným uznáním a finanční odměnou 1.000,- Kč. 
Z tohoto pohledu byl rok 1962 hodnocen jako velmi úspěšný. 
 
       
   

                            Okénko do života farnosti  
 
Vážení spoluobčané ve Skaličce,  

rád bych se vám krátce představil jako nový duchovní správce farnosti 
Kelč a také vaší obce. Jmenuji se Jan Bleša a pocházím z městečka Morkovice 
na jihozápadním okraji kroměřížského okresu. Do farnosti Kelč jsem byl 
jmenován otcem arcibiskupem Msgre. Janem Graubnerem k 1.červenci tohoto 
roku jako administrátor. Předtím jsem jako kněz působil na dvou kaplanských 
místech – v Lidečku a v Bílovicích u Uherského Hradiště, vždy dva roky.   

Po příchodu do Kelče mě velice potěšila hojná účast věřících na nedělních 
bohoslužbách a také velmi dobrý stav budov ve správě farnosti. Mezi ty 
nejpečlivěji opravené patří jistě i vaše „lesní kaple“ ve Skaličce. Těším se, že se 
s mnohými z vás budu vídat alespoň jedenkrát týdně a srdečně zvu 
k bohoslužbám, které budou bývat jako dosud v sobotu navečer už s nedělní 
platností. 

Děkuji také panu kostelníkovi Liškovi za pomoc při prvních 
organizačních záležitostech a všem, kteří nabízíte svoji pomoc a podporu skrze 
ruce ochotné pracovat i skrze ty sepnuté v modlitbě.  

 
 
         o.Jan Bleša 

 


